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Protokół Nr XXXIV/13  
 

          z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 30 grudnia 2013 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie.  
Sesja trwała od godz. 9.15 do godz. 14.05. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, wzięło udział 13 radnych 
(nieobecni: radny Jerzy Gierczak i radny Władysław Strózik), sołtysi oraz: 
- Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski (w części obrad), 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy. 
         Pan Piotr Terlecki – przewodniczący rady – otwierając XXXIV sesję powitał 
wszystkich uczestników obrad, stwierdził kworum wystarczające do podejmowania 
prawomocnych uchwał, a następnie odczytał proponowany niżej porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno 

na lata 2014-2035. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2014 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2014. 

9. Interpelacje radnych. 
10. Zapytania i wolne wnioski. 
11. Zakończenie sesji. 

           Po odczytaniu porządku obrad przewodniczący wniósł o wprowadzenie po 
punkcie 3 – punktu 4 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Gnojno na lata 2013-2030” („za” 
wprowadzeniem dodatkowego punktu do porządku obrad głosowało 13 radnych). 
Następnie odbyło się głosowanie jawne nad przyjęciem porządku obrad, „za” którym 
głosowało 13 radnych.  
          Po głosowaniu przewodniczący rady zaapelował do sołtysów i radnych o 
odnoszenie się do siebie w trakcie obrad z należytym szacunkiem. 
          W dalszej części obrad głos zabrał pan starosta i podsumowując miniony rok 
podkreślił, że współpraca między powiatem a władzami samorządowymi gminy, 
radnymi, sołtysami i mieszkańcami układała się bardzo dobrze. Kontynuując 
poinformował o najważniejszych przedsięwzięciach, które powiat zamierza 
zrealizować w 2014 roku na terenie gminy Gnojno. Kończąc podziękował wszystkim 
za dotychczasową współpracę oraz życzył samych sukcesów, zdrowia i szczęścia w 
Nowym Roku. 
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Potem głos zabrała pani wójt i podziękowała panu staroście za wszystko, co zrobił dla 
gminy i jej mieszkańców oraz życzyła dalszych sukcesów osobistych i zawodowych, 
jak również zdrowia i rodzinnego szczęścia w Nowym Roku. Do życzeń dołączył się 
pan przewodniczący. 
 
Do punktu 2-go. 
 
                Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
                Niżej wymienione uwagi do protokołu wniósł pan radny Stanisław Wcisło: 
- pierwsza uwaga dotyczyła protokołu Nr XXXII/13 z sesji Rady Gminy Gnojno, 
odbytej w dniu 25 września 2013 roku (strona 6),  podczas której wypowiedź pani 
radnej Marii Woźniak (według pana radnego) miała brzmieć następująco: „wstydem 
jest, że od 3 lat Balice są poniewierane a radni upokarzani”.  Powyższa wypowiedź po 
odsłuchaniu nagrania z dyktafonu (DS400078 od 01.50 – 01.57) brzmi (jest to 
fragment wypowiedzi): „Ja proszę państwa nie mówię, bo ja pracując w tej radzie 
bardzo współczułam radnym z Balic. Bo nareszcie ktoś sobie przypomniał, że istnieje 
taka wieś, jak Balice. Jak oni byli upokarzani tutaj i faktycznie nieraz było mi ich żal. 
Jak faktycznie uwagi, niezbyt wybredne, w ich stronę płynęły”; pani radna Maria 
Woźniak oznajmiła, że nie pamięta dokładnie swojej wypowiedzi, dlatego dowodem w 
tej sprawie jest nagranie; 
- uwagi do protokołu Nr XXXIII/13 z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 29 
listopada 2013 r.: 
- na stronie 4 jest: „mieszkańcy donoszą” a powinno być: „z rozmów z mieszkańcami 
wynika”, 
- wypowiedź pana marszałka na stronie 6 protokołu według pana radnego powinna 
brzmieć: „pani wojewoda nader często gości w Balicach, więc proszę zapytać o to 
panią wojewodę” (sprawa dot. „schetynówek”); po odsłuchaniu tego fragmentu 
wypowiedź pana marszałka (DS.400084 od 32.17-32.28) brzmi: „jeżeli chodzi o 
„schetynówki” – bardzo często pani wojewoda gości w Balicach – więc proszę zapytać 
panią wojewodę i prosić ją o lobbowanie na rzecz „schetynówek”, 
- na stronie 11 jest: „znam taki przypadek”, a powinno być: „słyszałem o takim 
przypadku”, 
- na stronie 11 protokołu radny postulował o rozszerzenie zgłoszonego wniosku o 
inwestycje, remonty, dostawę tłucznia; po odsłuchaniu fragmentu nagrania (DS004086 
od 01.34.55 – 01.35.35) wypowiedź pana radnego Stanisława Wcisło brzmi 
następująco: „do połowy m-ca stycznia proszę zrobić zestawienie, ile i jakie 
przedsięwzięcia od początku kadencji gmina realizowała na poszczególnych 
miejscowościach i za jaką kwotę, z udziałem środków własnych i zewnętrznych oraz 
funduszu sołeckiego”. 
Po zgłoszeniu uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji trwała bardzo długa 
polemika nad ich zasadnością w trakcie której radny wniósł, aby jego wypowiedzi 
były cytowane w protokołach w całości. 
Po zgłoszeniu ww. poprawek pan przewodniczący - zgodnie z § 35 ust 4 lit. a 
obowiązującego Statutu Gminy Gnojno - przeprowadził głosowanie jawne nad 
przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 
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Wyniki głosowania: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0 (radny 
Stanisław Wcisło nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Do punktu 3-go. 
 
              Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
              Sprawozdanie, stanowiące załącznik do protokołu, odczytała pani wójt. 
 
Do punktu 4-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2013-2030. 
Przed przystąpieniem do omówienia ww. uchwały głos zabrał pan przewodniczący 
komisji planowania i oznajmił, że  projekty uchwał dotyczące zarówno zmian w WPF, 
jak i zmian w budżecie gminy z przyczyn obiektywnych nie były przez komisję 
opiniowane. 
Następnie pani skarbnik przedłożyła załącznik nr 2 do projektu uchwały, stanowiący 
objaśnienia do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gnojno na lata 2013-2030. 
Stwierdziła m.in., że WPF uległ zmianie w zakresie dostosowania dochodów i 
wydatków do wielkości ujętych w uchwale w sprawie mian w budżecie Gminy Gnojno 
na 2013 rok. Dodała ponadto, że w załączniku Nr 3 wprowadzono nowe 
przedsięwzięcia, które zostały rozpoczęte w 2013 roku i będą kontynuowane w  roku 
2014 oraz 2015 (solary). 
Kontynuując ten punkt porządku obrad pan przewodniczący poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.  
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXXIII/228/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Do punktu 5-go. 
 
              Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
               Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z załącznikami przedstawiła 
pani skarbnik. Stwierdziła m.in., że dochody zostały zmniejszone o kwotę 741.459,00 
zł a wydatki o kwotę 461.350,00 zł. Dodała, że do budżetu wprowadzono wolne środki 
w kwocie 280.109,00 zł, przeznaczając je na pokrycie deficytu budżetu wynoszącego 
1.340.109,00 zł (przychody i rozchody budżetu obrazuje zał. Nr 6).  
W związku z brakiem pytań, przedłożony przez panią skarbnik projekt uchwały został 
poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXXIII/229/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
protokołu. 
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
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Do punktu 6-go. 
 
              Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego. 
             Projekt uchwały w ww. sprawie omówiła pani skarbnik informując, że 
podjęcie uchwały jest w pełni zasadne, ponieważ została podpisana umowa z 
wykonawcą na opracowanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Gnojno, celem dostosowania go do nowych 
regulacji prawnych. Kontynuując dodała, że wydatki niewygasające w kwocie 
47.355,00 zł zostaną przeznaczone na ww. cel i nie zostały ujęte w projekcie budżetu 
na 2014 rok. 
Po przedłożeniu materiałów radny Stanisław Wcisło zwrócił się z prośbą o 
przybliżenie tematu. 
Pani wójt odnosząc się do prośby pana radnego stwierdziła, że wstępny projekt zmiany 
studium został opracowany. Obecnie trwa proces kompletowania komisji 
urbanistycznej, w skład której będą powołani pracownicy urzędu gminy oraz osoby z 
uprawnieniami. Potem dopowiedziała, że po wstępnym zatwierdzeniu zmian przez 
komisję – wyda ogłoszenie o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany 
studium. 
Po tej informacji radny Stanisław Wcisło zwrócił się z kolejnym pytaniem, czy po 
zatwierdzeniu zmian i ich wyłożeniu będzie jeszcze możliwość wnioskowania. 
Pani wójt odpowiedziała, że na każdym etapie opracowania dokumentu istnieje 
możliwość wnioskowania oraz dodała, że projekt zmian znajduje się u kierownika 
referatu.  
Z uwagi na brak dalszych pytań przewodniczący obrad poddał rzeczony projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXXIII/230/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 7-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Gnojno na lata 2014-2035. 
Założenia projektu uchwały, o którym mowa wyżej, zreferowała pani skarbnik. 
Omawiając poszczególne załączniki do uchwały stwierdziła, że WPF zawiera 
wielkości zgodne z danymi zawartymi w budżecie gminy w zakresie dochodów i 
wydatków budżetowych oraz przedsięwzięć wieloletnich. 
Pytania: 
- Pan Marian Okraj – sołtys wsi Pożogi – ile wynosi łączna wartość budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków. 
- Skarbnik gminy – łączna wartość kosztorysowa budowy 109 przydomowych 
oczyszczalni ścieków wynosi 1 950 182 zł. 
- Pan Marian Okraj – ile wynoszą wpływy od indywidualnych gospodarstw? 
- Skarbnik gminy – 3 000 zł brutto razy 109 oczyszczalni daje kwotę 327.000 zł. 
- Pan Marian Okraj – czy kwoty, które pani przeczytała są wydatkami na 2014 rok? 
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- Skarbnik gminy – tak i są to wartości kosztorysowe. 
- Pan Marian Okraj – pierwszy wniosek odnośnie przebudowy drogi Pożogi – 
Łagiewniki złożyłem 7 lat temu. I do tej pory nie jest ujęty w żadnych dokumentach. 
- Wójt gminy – odcinek drogi Pożogi – Łagiewniki położony na terenie naszej gminy 
ma 580 mb. długości. Przebudowa tej drogi będzie realizowana w ramach usuwania 
skutków klęsk żywiołowych, po otrzymaniu środków od wojewody. 
- Pan Marian Okraj – ja wszystko rozumiem, tylko nie wiem dlaczego nikt do tej pory 
nie zainteresował się tym problemem. 
- Wójt gminy – po otrzymaniu środków na ten cel – zadanie zostanie wprowadzone do 
budżetu. 
- Radna Maria Woźniak – to nie jest tak, że nikt się tą drogą nie interesuje, bo jest to 
od kilku lat temat „dyżurny”. Istnieje tylko obawa, żeby to nie była tzw. droga 
donikąd. Bo jeżeli my zrobimy odcinek drogi na naszym terenie a gmina Chmielnik 
nie – taka inwestycja nie ma sensu. 
- Wójt gminy – gmina Chmielnik również czeka na stosowne decyzje w tej sprawie. 
- Radny Tomasz Pasternak – a może należy wystąpić o dofinansowanie wspólnie z 
gminą Chmielnik i wówczas wniosek uzyska wyższą punktację? 
W związku z tym, że kolejnym punktem porządku obrad będzie uchwalenie budżetu 
gminy, w trakcie którego rozpoczęty wątek może być kontynuowany – 
przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem procedowanej uchwały. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 1. 
Uchwała Nr XXXIII/231/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Do punktu 8-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2014 
rok. 
               Przed przystąpieniem do meritum radny Stanisław Wesołowski - 
przewodniczący komisji planowania – przytoczył § 8 ust.2 uchwały Nr 
XXXIX/178/10 Rady Gminy Gnojno z dnia 28 stycznia 2010 roku w sprawie trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej, zgodnie z którym porządek obrad sesji na 
której uchwalany ma być budżet winien zawierać następujące punkty: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej; 
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu; 
3) przedstawienie opinii Komisji Planowania, Budżetu i Finansów; 
4) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie; 
5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

           Projekt uchwały w sprawie o której mowa wyżej, odczytała pani Ilona 
Piwowarska – skarbnik gminy. Kontynuując zapoznała zebranych z uchwałami 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie: opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Gnojno na 2014 rok, o projekcie uchwały Rady Gminy Gnojno w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-2035 oraz w sprawie 
możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały 
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budżetowej Gminy Gnojno na 2014 rok (kserokopie uchwał: Nr 2153/2013, Nr 
2154/2013 i Nr 2155/2013 stanowią załączniki do protokołu).  
Z wyżej wymienionych dokumentów wynika, że RIO pozytywnie zaopiniowała 
przedłożone przez Wójta Gminy Gnojno projekty uchwał. 
           Następnie zgodnie z punktem 3 cytowanej wyżej uchwały radny Stanisław 
Wesołowski odczytał protokół ze wspólnego posiedzenia stałych komisji rady, 
odbytego w dniu 19 grudnia 2013 r., poświęconego wyrażeniu opinii o projekcie 
uchwały budżetowej na 2014 rok (protokół – w załączeniu). W drugiej kolejności pan 
radny zapoznał zebranych z treścią protokołu Nr 20/13 z posiedzenia Komisji 
Planowania, Budżetu i Finansów, odbytego w dniu 20 grudnia 2013 r., podczas 
którego dokonano zaopiniowania wniosków zgłoszonych przez poszczególne komisje 
rady (protokół – w załączeniu). Potem pan przewodniczący dodał, że komisje nie 
wniosły żadnych poprawek do budżetu, w związku z czym nie będzie dyskusji nad 
wniesionymi poprawkami i ich głosowania (§ 8, pkt 4). 
Dyskusja: 
- Sołtys Marian Okraj – jak już wcześniej powiedziałem, po raz kolejny do budżetu nie 
została wprowadzona przebudowa drogi Pożogi – Łagiewniki. 
- Wójt gminy – w projekcie budżetu, w zadaniach inwestycyjnych rocznych, jest ujęta 
przebudowa drogi gminnej w obrębie sołectwa Pożogi w ramach funduszu sołeckiego.   
Z chwilą uwalniania środków poprzetargowych, zadania przewidziane do wykonania 
w roku 2014 będą sukcesywnie realizowane. A teraz chciałam Państwa poinformować, 
że w dniu dzisiejszym odbył się przetarg na przebudowę świetlicy wiejskiej w 
Raczycach, do którego przystąpiło 19 firm. Wartość kosztorysowa zadania wynosiła 
447.989,94 zł. Najniższą kwotę w wysokości 298.934,66 zł zaproponowała firma 
Niemścice, gm. Staszów. Przy założeniu że dofinansowanie wyniesie 50% na 50%, z 
budżetu gminy do realizacji tego zadania trzeba będzie dołożyć  ok. 150.000 zł.  
- Radna Maria Woźniak – wobec tego, czy jest możliwa do uzyskania zakładana kwota 
dofinansowania z unii europejskiej na realizację powyższego zadania? 
- Wójt gminy – istnieje prawdopodobieństwo, że nie wykorzystamy w pełni kwoty 
dofinansowania, wynoszącej 200.000 zł.  
- Radny Stanisław Wcisło – to, nad czym dyskutowaliśmy na komisjach a to, co teraz 
wiemy – to są dwie różne sprawy. Żeby sołtysi mieli wgląd, co jest planowane na 
2014 rok, za jakie pieniądze i za czyje pieniądze, powinni mieć załącznik nr 4 i 5. 
Na początku kadencji powiedziałem że, w aktualnej sytuacji finansowej w jakiej się 
znajdujemy, gminy nie stać na realizację przedsięwzięć, gdzie dofinansowanie z 
budżetu będzie wynosić więcej niż 50%. Jedynie w uzasadnionych przypadkach 
dopuszczalne by było dofinansowanie wynoszące 50x50%. W związku z tym podczas 
wspólnego posiedzenia komisji wiedząc, że planuje się remont budynku w Raczycach, 
celem utworzenia Centrum Aktywności Lokalnej, za kwotę 460.000 zł przy kwocie 
kredytu wynoszącej 246.000 zł, wyraziłem swoje stanowisko. Nie byłem przeciwny 
temu remontowi, ale nie przy takich proporcjach. Jeszcze inaczej byłem nastawiony do 
przedsięwzięcia w Janowicach Raczyckich, gdzie wartość inwestycji wynosi 673.000 
zł, dofinansowanie – 261.000 zł a planowany do zaciągnięcia kredyt na to 
przedsięwzięcie – 397.000 zł. To jest jeszcze większa proporcja na niekorzyść. W 
związku z tym proponowałem takie rozwiązanie, aby przy wykorzystaniu kredytu w 
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kwocie 643.000 zł na obydwa przedsięwzięcia, do kwot pozyskanych dołożyć po 
100.000 zł, natomiast pozostałą kwotę przeznaczyć na remont ośrodków zdrowia. I 
wówczas przy tym kredycie można by zrobić remont 5 obiektów. To, o czym 
poinformowała pani wójt zmienia nieco moje stanowisko odnośnie CAL w Raczycach, 
ponieważ niewykorzystane środki poprzetargowe będzie można wykorzystać na 
remonty świetlic w innych miejscowościach. Na poprzedniej sesji sołtys z Kostery 
wnioskował o świetlicę wiejską, a ja wnoszę o zakup za kwotę 80.000 zł 
nieruchomości zabudowanej położonej w Balicach naprzeciwko remizy. Budynek 
można wyremontować i utworzyć w nim świetlicę. 
Mam również uwagi do zał. Nr 4. Proponuję, aby w  poz. 14, analogicznie do poz. 3-
10, wyszczególnić fundusz sołecki w kwocie 16.000 zł przeznaczony na wykonanie 
dokumentacji na remont ośrodka zdrowia w Balicach i rozbić ten punkt na 3 odrębne 
pozycje. 
- Radny Tomasz Pasternak – idąc tokiem myślenia pana przewodniczącego (czyli 
czytając w myślach) odniosę się do wypowiedzi pana radnego Wcisło, który wcześniej 
wnioskował o przygotowanie zestawienia, ile zostało wydane pieniędzy na inwestycje 
w poszczególnych miejscowościach. Panu radnemu chodziło pewnie o to, żeby 
wykazać, że w Gnojnie zostało zrobione za milion a w Balicach za 5.000 zł. A ja 
powiem tylko tyle – nie porównujmy Warszawy z Kielcami. To jest jedna sprawa. 
Teraz druga sprawa. Choć byśmy chcieli dać pieniądze na doposażenie świetlicy w 
Balicach – to nie możemy. Stoi ogromna remiza strażacka w Balicach, która jest pusta. 
To jest hańbą dla strażaków, że nie udostępnili tego budynku dla mieszkańców. 
Dlaczego tak jest? Najpierw się robiło lodówki, a teraz się mówi, że dach przecieka. 
Jest to wielka porażka OSP w Balicach, że nie może przekazać jednej sali na świetlicę 
dla mieszkańców. Bo gdyby tak się stało, wieś Balice widniałaby w statystykach a 
rada przekazałaby pieniądze na jej doposażenie. Proszę powiedzieć, jaki sens ma 
kupowanie zabudowanej działki, adaptacja budynku na świetlicę, jej wyposażenie i 
utrzymanie? Natomiast myślę, że żaden radny nie miałby nic przeciwko temu, aby 
wyasygnować środki na doposażenie świetlicy w remizie. Bo ja na pewno bym nie 
miał. 
- Radny Stanisław Wcisło – powiem tak panie wiceprzewodniczący – hańbą dla 
strażaków byłoby to, gdyby nie wyjechali do pożaru. Teraz są na każde zawołanie. 
Jadą do Pożóg, Płośni,Woli Bokrzyckiej, Gorzakwi mimo, że w gaszeniu pożarów nie 
zawsze uczestniczą wszystkie jednostki. 
- Radny Tomasz Pasternak – przepraszam, że przerwałem, ale OSP z Balic jest w 
Krajowym Systemie i jako pierwsza dostaje powiadomienie o pożarze. 
- Radny Stanisław Wcisło – powiem, że z tej wypowiedzi zasadne jest tylko  to, że 
nieładnie, że przerwałeś. Cała strażnica w Balicach jest wykorzystana w sposób 
właściwy a dużej sali nie można wykorzystać na świetlicę. Chyba że jeżeli, przy 
sprzyjających warunkach, uda nam się w roku 2015 zrobić planowaną modernizację 
budynku, wówczas jedno z pomieszczeń będzie można przeznaczyć na ten cel. Biorąc 
pod uwagę fakt, że na przebudowę obiektów o których wspominałem zaplanowano w 
budżecie na 2014 rok kwotę 1.290.000 zł uważam mój wniosek w sprawie zakupu 
budynku i utworzenie w nim, wzorem Raczyc, Centrum Aktywności Lokalnej za 
zasadny. Poza tym mam pewność, że będzie to miejsce bezpieczne.  
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Rozumiem, że niektórzy już na samym wstępie chcą mój pomysł storpedować, ale ja 
nie proszę o dużą sumę, tylko o 8%  ww. kwoty. Czy to jest aż tak dużo? Zarzuca nam 
się, że jesteśmy oporni, nie głosujemy. Ja nie ma nic przeciwko świetlicy w Raczycach 
czy remontowi Domu Ludowego w Janowicach Raczyckich. Bo otwarcie ofert 
zmieniło całkowicie moje nastawienie do tych przedsięwzięć. Jak już powiedziałem 
wcześniej. Wnoszę o zakup nieruchomości, bo takie jest zapotrzebowanie, a taka 
okazja może się więcej nie powtórzyć. Myślę, że nie będzie to dla gminy wielką 
uciążliwością. Proszę wobec tego, żeby się skupić na budżecie pod tym kątem, a nie 
od samego początku krytykować mój pomysł.  
- Radny Tomasz Pasternak – proszę nie mówić, że się nie da, bo z jednej dużej sali 
można zrobić kilka mniejszych. Po prostu straż w Balicach nie chce tego zrobić i taka 
jest prawda. 
- Radny Stanisław Wcisło – znasz układ pomieszczeń w budynku straży? 
- Radny Gustaw Treliński – o której działce rozmawiamy? 
- Radny Stanisław Wcisło – w samym centrum; naprzeciwko remizy. 
- Radny Gustaw Treliński – mam taką propozycję - ponieważ mieszkania w Ośrodku 
Zdrowia w Balicach nie zostały sprzedane, może dałoby się wygospodarować dwa 
pomieszczenia na świetlicę. Wtedy nie ponosimy kosztów zakupu działki, remontu i 
utrzymania.  
- Radny Krzysztof Musiał – od kilku lat, czyli od początku kadencji, realizujemy 
ustawowe cele naszej gminy przy różnych głosach za i przeciw. Najpierw 
zastanawialiśmy się, czy cokolwiek zrobimy. Dzisiaj już się nad tym nie 
zastanawiamy, tylko nad tym, gdzie i jakie inwestycje będą realizowane. To jest 
sukces przede wszystkim pani wójt, ale to, że wspieramy Jej poczynania – ma również 
ogromne znaczenie. Budżet na 2014 rok jest budżetem ambitnym. Jeżeli się uda 
zrealizować wszystkie planowane inwestycje będzie to świadczyć o tym, że nie tylko 
siedzimy i bierzemy diety, ale również myślimy i pracujemy. Poza tym  staramy się 
robić w całej gminie, a nie tylko w danej miejscowości. Nie chciałbym niczego 
ujmować miejscowości Pożogi, ale miejscowość Gnojno ma inne zadania do 
spełnienia. Jest to siedziba gminy i największa wieś na terenie gminy, i dlatego te 
proporcje są, jakie są.  
Chciałbym jeszcze nawiązać do wcześniejszych wypowiedzi na temat Balic, gdzie 
znajduje się budynek szkoły, w który cały czas trzeba inwestować oraz ośrodek 
zdrowia, z ogrzewaniem którego nie mogły sobie poradzić ówczesne władze. A w tej 
kadencji, w ciągu jednego roku, ten problem udało się definitywnie rozwiązać. 
Uważam, że w budynek szkoły warto jeszcze zainwestować, bo jest w nim dużo 
miejsca na świetlicę. Znajduje się w centrum wsi, spełnia wszelkie wymogi i dlatego 
nie widzę potrzeby wydatkowania środków na zakup nieruchomości. 
Wracając do meritum – cieszę się, że dzięki pracy pani wójt i przychylności władz 
powiatowych oraz wojewódzkich udaje nam się realizować planowane na dany rok 
zadania. Dlatego popieram projekt budżetu na 2014 rok. Myślę, że jeżeli będą jakieś 
dodatkowe pieniądze po przetargach, to przy naszym poparciu pani wójt będzie je 
umiała właściwie wykorzystać. 
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- Radny Tomasz Pasternak – dlatego nie rozumiem, w jaki sposób „gnębimy” i 
„uciskamy” radnych z Balic. My wam chcemy dać pieniądze, tylko nie mamy takiej 
możliwości. 
- Radny Stanisław Wcisło – zapytaj mieszkańców Białorusi, dlaczego tak się czują.  
- Radny Tomasz Pasternak – nie można zapytać, bo nie wszyscy radni z Balic biorą 
udział w sesji. 
- Radny Stanisław Wcisło – prosta sprawa; nie można wnieść poprawki do protokołu z 
poprzedniej sesji, który został przegłosowany w opublikowanej wersji a ja się z tym 
nie zgadzam. 
- Radny Krzysztof Musiał – masz prawo się nie zgadzać. 
- Radny Stanisław Wcisło – cieszy mnie również, że radny Musiał tak dobrze rozumie 
problemy Balic. Jest to takie budujące, tylko nic z tego nie wynika. 
- Pan Henryk Kasza – sołtys wsi Kostera – słuchając radnych z Gnojna odnosi się 
wrażenie, jakbyśmy byli Rosją i Białorusią. Im wolno robić drogi, rowy, im wolno 
robić wszystko. A my gdzie mieszkamy? Że u nas jest mało ludzi – to my mamy 
poumierać? Od lat walczymy bezskutecznie o drogę, która ma może ze 30 lat. Czy 
pani radna z Gnojna, która jest taka aktywna na sesjach, zapytała kiedykolwiek, co 
słychać w Kosterze, czy w Bugaju?  
- Radna Maria Woźniak – przecież macie swoich radnych. 
- Wójt gminy – panie sołtysie - szkoła w Kosterze utrzymywana jest z budżetu gminy;  
w projekcie budżetu na 2014 rok zostały ujęte dwie drogi, w tym jedna  
„powodziówka”, oraz budowa przydomowych biologicznych oczyszczalni ścieków. 
Proszę wobec tego nie mówić, że gmina nie dba o  Kosterę i Bugaj. 
- Przewodniczący rady – może pan sołtys sprecyzuje swoje potrzeby. 
- Pan Henryk Kasza – jak wygraliście wybory – wszystko miało być robione zgodnie z 
literą prawa, czyli miało być sprawiedliwie i po równo. Teraz litera prawa zrobiła się 
lewą. Jeżeli w gminie było robione za pieniądze z ministerstwa, to trzeba było część  
pieniędzy z budżetu przeznaczyć na potrzeby miejscowości położonych w części  
południowej i zachodniej gminy. Ja wszystko rozumiem, ale czy Gnojno ma świecić 
światłem, a u nas ma stale świecić błotem?  
- Radny Tomasz Pasternak – a czy nie miło Wam było, jak pan marszałek i pan 
starosta mówili na sesji, że w całym powiecie i województwie słyszy się same 
pozytywne opinie na temat wizerunku gminy Gnojno? 
- Pan Henryk Kasza – ja nie neguję tego coście dostali z ministerstwa, ale trzeba też 
pomyśleć o ludziach, którzy mieszkają dalej od Gnojna, jest ich mniej i nie mają takiej 
siły przebicia. 
- Pani Marianna Wójcik - sołtys wsi Ruda – trzeba najpierw skończyć jedno i dopiero 
zaczynać drugie. 
- Pan Henryk Kasza –dosyć, że nowe domy stawiają, to jeszcze drogę będą mieć 
budowaną. 
- Przewodniczący rady – czy to aluzja do mnie? A czy ja pieniądze z budżetu wziąłem 
i postawiłem sobie dom? Jak była budowana droga do Borzykowej – to czy byłem 
przeciwny? 
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- Wójt gminy – w następnych latach w Gnojnie nie będzie remontowany budynek 
remizy, urzędu gminy, nie będzie budowane boisko, bo wszystkie te zadania zostały 
wykonane. 
- Pan Henryk Kasza – ja wszystko rozumiem, ale mądrość musi iść z góry. 
- Przewodniczący rady – wszystko rozumiesz, ale masz ciągle pretensje. 
- Radny Stanisław Wcisło – w odniesieniu do wypowiedzi pani radnej Marii Woźniak 
powiem tylko tyle - boję się, bo gdybym się upomniał o Kosterę to by wyglądało tak, 
jakby w Balicach nie było problemów. Dlatego się nie odzywam. Natomiast nie 
roszczę sobie pretensji i oczekiwań rzędu kilkuset tysięcy złotych. Wnoszę o kwotę, 
która jest możliwa do uzyskania chociażby z racji oszczędności poprzetargowych, do 
czego potrzebne jest tylko trochę dobrej woli i trochę chęci. To jest jedna rzecz. Teraz 
druga rzecz. Kto był w szkole w Balicach ten jest zorientowany, że wszystkie 4 sale są 
zajęte, w związku z tym nie ma możliwości, aby była tam świetlica. To, o czym mówił 
radny Gustaw Treliński wydaje się z pozoru zasadne. Ale biorąc pod uwagę charakter 
działania świetlicy, która jest otwarta w godzinach wieczornych i nocnych, zasadne 
nie jest. Poza tym, jeżeli zostanie wykonana termomodernizacja obiektu, może znajdą 
się chętni na kupno mieszkań. Dlatego proponuję kupno nieruchomości, położonej w 
centrum wsi. Podziwiam radnych z Gnojna, którzy sugerowali, żeby nie porównywać 
Gnojna z innymi miejscowościami. To nie jest ładne i delikatne stwierdzenie. 
Mówicie, że w Gnojnie jest tak pięknie. Proszę wobec tego przyjechać do Balic i 
posłuchać, co mówią ludzie przed ośrodkiem zdrowia. To też jest budynek 
użyteczności publicznej, w którym trzeba coś zrobić. Tylko trzeba logicznie i życiowo 
do tego podchodzić. Nie sądzę, żeby kwota 80.000 zł czy 100.000 zł, o którą wnoszę, 
stanowiła aż taki problem i groziła zawaleniem budżetu. Ale ja widzę mur, ścianę, 
zasklepienie, które tutaj jest. I taka jest prawda. Nie obraźcie się, że mówimy, iż 
czujemy się w taki a nie w inny sposób podczas obrad rady. Dzisiaj na początku sesji 
tak się poczułem. Dlatego jeżeli powstała rezerwa, z pełną odpowiedzialnością wnoszę 
o przeznaczenie tej kwoty na zakup nieruchomości. Jest to realne do zrobienia i może 
zmienić nastawienie ludzi. 
- Radny Tomasz Pasternak – nie możesz się obrażać na pozostałych radnych za to, że 
mają inne zdanie niż Ty. 
- Radna Maria Woźniak – odniosę się do wypowiedzi pana sołtysa z Kostery. Może 
Pan mnie niewłaściwie zrozumiał. Nigdy nie byłam przeciwna temu, żeby coś 
wybudować w Kosterze. Zawsze mnie cieszy, jeżeli na terenie gminy jest 
wybudowany kawałek drogi, bo jest to coś trwałego. Natomiast kompleksowa 
termomodernizacja budynków ośrodków zdrowia, o czym wspomniała pani wójt, 
będzie przeprowadzona w kolejnym okresie finansowania. Jestem na każdej sesji i nie 
przypominam sobie, żeby pan wnioskował o remont czy przebudowę konkretnego 
odcinka drogi. 
- Wójt gminy – jak już wcześniej mówiłam, wykonanie dokumentacji na rozbudowę 
dwóch odcinków dróg w Kosterze jest ujęte w projekcie budżetu na 2014 rok. 
Natomiast realizacja przedsięwzięcia będzie uzależniona od otrzymanych środków. 
- Pan Marian Okraj – ja od 7 lat upominam się o konkretny odcinek drogi. 
- Przewodniczący rady – 6 lat temu pan sołtys z Pożóg nie chciał budować drogi, tylko 
łowić ryby. Dlatego wybudował staw. 
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- Pan Marian Okraj – ryby też są mieszkańcom potrzebne, a koszt tego 
przedsięwzięcia wyniósł 15.000 zł. Czy to jest aż tak dużo? Poza tym, począwszy od 
2009 roku, przeznaczam cały fundusz sołecki na poprawę stanu technicznego dróg 
gminnych. I tej poprawy nie widzę. 
- Przewodniczący rady – pieniądze z funduszu sołeckiego są przeznaczane na zakup 
kamienia. 
- Pan Marian Okraj – to jest kropla w morzu potrzeb. Myślę, że cztery wnioski złożone 
na przestrzeni 7 lat przeze mnie, radę sołecką i mieszkańców wystarczą, aby się tym 
problemem zająć. 
- Radny Gustaw Treliński – na wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady złożyłem 
wniosek do przewodniczącego komisji budżetowej o przyznanie jednorazowej 
nagrody dla pani wójt za całokształt pracy na rzecz gminy. Dzisiaj wiem, że nie 
możemy takiej nagrody przyznać, dlatego chciałem jeszcze raz pani wójt za wszystko 
podziękować. 
- Radny Stanisław Wesołowski – odniosę się do wniosku radnego Stanisława Wcisło. 
Jeżeli kupimy dom, to będziemy go musieli wyremontować i utrzymać. Druga sprawa 
dotyczy wypowiedzi sołtysa z Pożóg. Zadania dzielimy na konieczne, potrzebne i 
przyjemne. Ty zacząłeś od przyjemnych. Jeżeli chodzi o oszczędności zacytuję 
wypowiedź pani wójt z protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji rady: 
„zaplanowane zadania inwestycyjne będą realizowane sukcesywnie, natomiast 
oszczędności poprzetargowe zostaną wykorzystane na budowę dróg”. Myśmy się pod 
tym podpisali i apeluję, żeby tak się stało. Pragnę, żeby pani wójt trzymała się swojej 
obietnicy i wzorem swojego poprzednika z ostatniej kadencji powiem, że popieram 
panią wójt i zgadzam się z panią wójt. 
- Radny Krzysztof Musiał – nawiązując do wniosków złożonych przez pana sołtysa z 
Pożóg uważam, że w pierwszej kolejności należałoby wyremontować drogę Gnojno – 
Pożogi. Bo to jest dla was najważniejsza droga, bo dojazdowa. 
- Pan Marian Okraj – zaraz odpowiem, dlaczego wnioskuję o remont drogi Pożogi – 
Łagiewniki. Tylko dlatego, żeby odciążyć drogę, o której mówił pan radny. Jak jest 
zima i jest ślisko – mamy problem z dojazdem do Gnojna. 
- Radny Tomasz Pasternak – z całym szacunkiem dla mieszkańców Pożóg zapytam – 
czy gdybyśmy zrobili ten odcinek drogi – to czy będziecie okrężną drogą jeździć do 
Gnojna? 
- Pan Marian Okraj – tak, jeżeli powstanie odcinek drogi na terenie gminy Chmielnik. 
- Radny Krzysztof Musiał – na razie to by była droga donikąd. Jak Chmielnik zrobi 
swój odcinek drogi – to my też zrobimy. 
- Wójt gminy – proszę do końca temu nie wierzyć, co mówi pan burmistrz. Jest to 
droga powodziowa, której realizacja zależy od pieniędzy otrzymanych z ministerstwa. 
- Pan Marian Okraj – radni i sołtys z Łagiewnik również się o ten odcinek drogi 
upominają. Dlatego myślę, że jej budowa dojdzie do skutku. 
- Wójt gminy – jeżeli będziemy wnioskować – to wspólnie z gminą Chmielnik. 
- Przewodniczący rady – dlaczego my się tutaj spieramy. Pan sołtys myśli, że 
pieniądze są, tylko rada nie chce ich przekazać na budowę drogi. 
- Pan Marian Okraj – nie; tylko nie można tego tematu odkładać w nieskończoność. 
- Wójt gminy – dlatego tak jest, bo potrzeby są większe, niż możliwości. 
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- Przewodniczący rady – logika pana sołtysa jest taka, żeby iść do banku wziąć 
200.000 zł kredytu i zrobić kawałek drogi, to ludzie będą zadowoleni. 
- Radny Stanisław Wcisło – nie zgadzam się z tym. Radni, którzy są dłużej pamiętają 
przepychanki, jak miała być robiona droga do Brzozówki. Też był postawiony 
warunek, że jak my zrobimy swój odcinek, to gmina Tuczępy zrobi swój. 
Radny Musiał neguje pewne rzeczy. A jak się ma jedno do drugiego, jeżeli w Gnojnie 
jest chodnik po jednej stronie, a radny jeszcze wnioskuje o chodnik po drugiej stronie? 
Tam nie ma logiki, żeby kupić nieruchomość zabudowaną za 80.000 zł, a to jest 
zasadne? Dlatego jestem zaskoczony stanowiskiem niektórych radnych, że tutaj taka 
kwota jest problemem, natomiast 400.000 zł kredytu nie jest problemem? 
- Radny Stanisław Wesołowski – ja się do tego odniosę – ja nie negowałem kwoty 
80.000 zł, czy to jest zasadne, czy nie. Ja tylko mówiłem, że to nie jest koniec, tylko 
początek wydatków. 
- Radny Stanisław Wcisło – powiem tak  - jeżeli jest możliwość ubiegania się o 
dofinansowanie – to się wystąpi, a jeżeli nie ma – to się nie zrobi. Projekt na 
termomodernizację budynku remizy OSP w Balicach opiewa na kwotę 200.000 zł 
brutto czyli 160.000 zł netto. Dlatego m.in. kwota 700.000 zł na przebudowę Domu 
Ludowego w Janowicach Raczyckich tak mnie zaskoczyła, bo jest 3-krotnie wyższa. 
- Radna Agata Segda – w Janowicach oprócz przebudowy będzie robiona rewitalizacja 
terenu wokół budynku. 
- Wójt gminy – poza tym budynek  Domu Ludowego ma o wiele większe gabaryty niż 
budynek remizy. 
- Przewodniczący rady – jest to wartość kosztorysowa przedsięwzięcia. 
- Radny Krzysztof Musiał – panie przewodniczący – proszę pilnować listy mówców, 
bo niektórzy radni dyskutują bez udzielenia głosu. Jeżeli chodzi o chodniki w Gnojnie 
to niektórzy mnie źle zrozumieli. Mnie nie chodziło o budowę chodnika, bo to nie jest 
nasza droga. Wnioskowałem o wystąpienie w tej sprawie do władz wojewódzkich, bo 
istnieje realna szansa pozyskania środków na ten cel. Jeżeli nie w tej, to w przyszłej 
kadencji. Pomoc ze strony gminy polegałaby ewentualnie na przeznaczeniu pewnej 
kwoty na dokumentację. I o to prosiłem na posiedzeniu stałych komisji rady. Tak, czy 
inaczej chodnik jest potrzebny, ponieważ w Gnojnie jest niebezpiecznie, jest duży 
ruch samochodowy a dzieci nie są dowożone do  szkoły tylko chodzą pieszo. 
- Radny Tomasz Pasternak – apeluję do członków zarządu OSP w Balicach o 
porozumienie i przekazanie budynku remizy na własność gminy. Wtedy zostanie 
opracowany kosztorys i  nikt nie będzie się sprzeciwiał termomodernizacji całego 
budynku. Gwarantuję to panu.  
- Radny Stanisław Wcisło – dziękuję za udzielenie głosu. Jest ośrodek zdrowia, o  
remont którego (kompleksowy) wnioskujemy od ładnych paru lat. Z remizą byłoby 
podobnie. To, co jest niemożliwe z punktu widzenia własności – to strasznie byście 
remontowali. A o to, co jest możliwe – nie możemy się doprosić. Taka jest prawda.  
- Przewodniczący rady – wiadomo, że budżet wszystkich nie zadowoli, ale jest to 
budżet ambitny i jeżeli by się wszystko udało zrealizować - byłoby wspaniale. 
Wniosek radnego Wcisło może jest i  skądinąd słuszny, ale co by nam powiedzieli 
mieszkańcy z innych miejscowości, gdzie nie ma świetlic? Przecież każdy radny z 
takiego okręgu mógłby wnioskować o zakup działki pod budowę świetlicy. W 
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Balicach jest szkoła, remiza OSP i mieszkańcy mają się gdzie spotkać. Odnośnie 
brania kredytów musimy się cofnąć wstecz. Będąc wtedy radnym siedziałem po 
drugiej stronie stołu prezydialnego i miałem uwagi na temat budowy boiska w 
Balicach. Wtedy mi odpowiedziałeś, że nie widzisz przeciwskazań, aby takie boisko 
powstało w każdym sołectwie. Czyli co – będziemy budować 26 świetlic i 26 
stadionów? Dobrze wiesz, że gdyby nie boisko w Balicach, w Gnojnie takie boisko już 
dawno by powstało. I byłoby przynajmniej wykorzystane, bo do gimnazjum i szkoły 
podstawowej uczęszcza ponad 300 uczniów. 
- Radny Stanisław Wcisło – odkąd tylko sięgnę pamięcią, nigdy nie byłeś 
zainteresowany tym, żeby cokolwiek w Balicach powstało. Z ręką na sercu to mówię, 
że jesteś opozycyjny w stosunku do wszelkich działań. Chowasz się z tym, ale to 
wychodzi. I nie mów, że jest inaczej. Czynisz zarzuty sołtysowi z Pożóg, że jakby nie 
chciał ryb za 15.000 zł, to miałby 200 m.b. drogi. Na Piaskach, żeby był zrobiony 
kawałek drogi – każdy musiał sobie kupić kręgi. U ciebie, żeby było 360 m.b. drogi 
musi być chodnik, wjazd, wszystko. Wszędzie byś pouczał, oszczędzał, więc najlepiej 
zacznij od siebie. 
- Przewodniczący rady – droga jest na liście rezerwowej i jeżeli nie otrzymamy 
pieniędzy – inwestycja nie będzie realizowana. 
- Radny Stanisław Wcisło – jeżeli będą oszczędności poprzetargowe na przebudowę 
Domu Ludowego takie jak w Raczycach, wprowadźcie mój wniosek na listę 
rezerwową. I będę zadowolony. 
- Przewodniczący obrad – ja zaczynam od zadań pilnych. Wy zamiast zacząć od 
dachu, budowaliście w pierwszej kolejności chłodnię, której sam byłeś przeciwny. 
Przekażcie budynek gminie i wtedy wykonamy wszystkie zadania. Wam cały czas coś 
nie pasuje i ciągle podnosicie poprzeczkę. 
- Radny Stanisław Wcisło – przytaczasz chłodnię, która kosztowała 8.000 zł. Jak się 
ma taki wydatek do kilkuset tysięcy złotych? 
- Radny Krzysztof Musiał – panie radny Wcisło – pan wszystko widzi negatywnie i 
inaczej, ale nie tak dawno temu podjęliśmy uchwałę w sprawie budowy drogi i 
chodników nie gdzie indziej, jak u pana w Balicach. Jest to inwestycja wspólna z 
powiatem i nikt nie był przeciw. 
- Radny  Stanisław Wcisło – prosta rzecz – gdyby wszystko zsumować, co było 
przeznaczone w tej kadencji na inwestycje w Balicach byłoby mniej, niż wartość 360 
m.b. drogi obok twojego domu. 
- Przewodniczący rady – czy ty to rozumiesz, że to jest wartość kosztorysowa zadania? 
Poza tym ta droga nie jest jeszcze wykonana, żebyś mi robił jakiekolwiek zarzuty. 
- Radny Stanisław Wcisło – nikt niczego nie rozumie, tylko ty masz monopol na 
świadomość. 
- Przewodniczący rady – jesteś przeciwny wsi Gnojno, która przeznaczyła środki z 
funduszu sołeckiego na tę drogę. 
- Radny Stanisław Wcisło – już czujesz wybory. 
- Przewodniczący rady – nie czuję wyborów, bo nie uczestniczyłem w zebraniu 
wiejskim i o tym nie decydowałem. 
- Radny Stanisław Wcisło – my w ubiegłym roku przeznaczyliśmy 16.000 zł z 
funduszu sołeckiego na ośrodek zdrowia. Czy była jakaś decyzja ze strony gminy, 
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żeby dołożyć drugie 16.000 zł i zrobić termomodernizację? Nie – nie było. Dzisiaj nie 
mogę się doprosić o to, ile ten remont kosztował. 
- Przewodniczący obrad – zapewniam cię, że dostaniesz taką informację. 
- Radny Krzysztof Musiał – panie przewodniczący - ta dyskusja prowadzi donikąd, 
wobec czego składam wniosek o zamknięcie dyskusji i głosowanie nad budżetem. 
         Biorąc pod uwagę powyższy wniosek pan przewodniczący poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2014 
rok, z uwzględnieniem poprawki zgłoszonej przez pana radnego Stanisława Wcisło 
(termomodernizację budynków ośrodków zdrowia w zał. Nr 4 rozpisać na 3 odrębne 
pozycje). 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 1. 
Uchwała Nr XXXIV/232/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
protokołu. 
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 
Po przerwie w sesji nie uczestniczył radny Kazimierz Banasik. 
Do punktu 9-go. 
        
         Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2014 rok. 
         Najistotniejsze cele zawarte w programie na bieżący rok przedstawiła pani 
pełnomocnik wójta gminy ds. rozwiązywania problemów alkoholowych. Stwierdziła 
m.in., że działania profilaktyczne zawarte w programie są skierowane przede 
wszystkim do młodzieży szkolnej. Dodała ponadto, że granica między piciem 
ryzykownym a chorobą alkoholową jest bardzo cienka i skierowała do radnych oraz 
sołtysów apel o zgłaszanie osób, które się borykają z tym problemem. 
W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad poddał projekt uchwały                
w przedmiotowej sprawie pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXXIV/233/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Do punktu 10-go. 
 
         Interpelacje radnych. 
          Do wniosków zgłoszonych na sesji w dniu 29 listopada 2013 r. odnieśli się 
kolejno: 
- przewodniczący rady oznajmił, że awarie wodociągu gminnego należy zgłaszać do 
pani Bożeny Wawszczyk oraz że rejestr awarii znajduje się u kierownika referatu 
inwestycji; pani wójt dodała, że od nowego roku będzie prowadzony rejestr w formie 
książkowej; 
- dyrektorzy szkół zostaną zaproszeni na następną sesję rady; 
- doły w drodze gminnej (obok posesji pana Krzysztofa Koźbiała) zostały tymczasowo 
zasypane tłuczniem; 
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-  pismo w sprawie postawienia znaków drogowych zostało wystosowane do 
Powiatowego i Wojewódzkiego Zarządu Dróg; 
- problem wywozu śmieci z cmentarzy nie został rozwiązany; pani radna Maria 
Woźniak zaproponowała, żeby tę sprawę rozwiązać w sposób dyplomatyczny, 
sugerując księdzu proboszczowi przeznaczenie na ten cel części opłat za miejsca na 
cmentarzu (ww. wnioski zostały zgłoszone przez radną Marię Woźniak).  
- Radny Stanisław Wcisło kontynuując temat wywozu śmieci oznajmił, że to nie z 
księdzem jest problem, tylko z ludźmi. Argumentował, że ksiądz z Balic apeluje o 
segregowanie śmieci 3 tygodnie przed wszystkimi świętymi i 3 tygodnie po, a ludzie i 
tak robią swoje. Potem zapytał, czy jest rejestr awarii wodociągu, czy go nie ma. 
Do ww. kwestii odniosła się pani wójt i powiedziała, że rejestr jest, ale nie w formie 
książkowej, o jaką wnioskowała pani radna Maria Woźniak. 
- Przepalona żarówka podwieszona na słupie oświetleniowym na posesji pana Jana 
Stępnia (naprzeciwko poczty w Gnojnie) nie została wymieniona (wniosek zgłoszony 
przez radnego Tomasza Pasternaka). 
- Drzewo stanowiące własność pani Aleksandry Trzebińskiej, rosnące w pasie 
drogowym i zagrażające bezpieczeństwu, nie zostało usunięte (wniosek zgłoszony 
przez radnego Jerzego Klamczyńskiego). 
 
Do punktu 11-go. 
 
            Zapytania i wolne wnioski. 
             Jako pierwsza głos zabrała pani skarbnik i zakomunikowała, w nawiązaniu do 
wniosku zgłoszonego przez pana Mariana Okraja, że przebudowa drogi Łagiewniki –
Pożogi nie została uwzględniona w projekcie budżetu Miasta i Gminy Chmielnik na 
2014 rok. Dodała, że droga została zgłoszona jako „powodziówka”, a pan burmistrz 
będzie wnioskował do rady o przeznaczenie środków na wykonanie projektu. Potem w 
tej samej sprawie głos zabrał radny Tomasz Pasternak i oświadczył,  że z rozmowy 
telefonicznej jaką  przeprowadził z radnym z Łagiewnik wynika, że ten odcinek drogi 
jest ujęty w projekcie budżetu na 2014 rok. 
           Kontynuując ten punkt porządku obrad pan Marian Okraj złożył, w imieniu 
swoim i mieszkańców sołectwa, życzenia świąteczno-noworoczne. Życzył, aby rok 
2014 był dla wszystkich żyzny, bogaty i zdrowy, a wspólna siła królowała nad fałszem 
i złem. 
- Radny Stanisław Wcisło zwrócił się z prośbą o zamontowanie ławki przy zatoce 
przystankowej po prawej stronie drogi powiatowej Palonki – Balice (przy posesji pana 
Mariana Kwietnia). 
- Radny Dominik Wójcik zaproponował natomiast, aby zdemontować wiatę 
przystankową na Skadli i przenieść w miejsce, o którym mówił pan radny Wcisło. 
- Pan Mieczysław Szymański zgłosił, że rów po lewej stronie drogi Gnojno – Kaleby 
został zasypany ziemią, która utrudnia swobodny przepływ wody opadowej. 
- Do ww. kwestii odniosła się pani wójt i oznajmiła, że budowa chodnika trwa nadal, a 
ewentualne usterki będą usuwane wiosną przyszłego roku. 
- pan Marian Okraj zapytał, w którym miejscu będzie zlokalizowane przejście dla 
pieszych dla mieszkańców ul. Leśnej w Gnojnie i sołectwa Pożogi. 
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- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że w sprawie przejść dla pieszych zostało 
wysłane pismo do Departamentu Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego w 
Kielcach. Ponieważ piesi o których mówił pan sołtys, a w szczególności dzieci, w 
dalszym ciągu nie mają którędy przechodzić na drugą stronę drogi – gmina ponownie 
złożyła wniosek w tej sprawie. 
- Radna Maria Woźniak złożyła pisemny wniosek, stanowiący załącznik do protokołu, 
o treści: 
        „Sporządzić wykaz zużycia wody wg wskazań wodomierza głównego w 
poszczególnych latach – jeżeli jest możliwość od początku eksploatacji wodociągu 
(lata 90-te) do końca 2013 roku. 
Odpowiednio wykazać ilość wody opomiarowanej (łącznie) wg wskazań wodomierzy 
u indywidualnych użytkowników w poszczególnych latach do końca 2013 roku. 
        Dane należy podać za tyle lat wstecz, na ile pozwala zachowana dokumentacja 
(sprawozdania, rejestry, itp.).” 
- Radny Tomasz Pasternak zasygnalizował, że z informacji uzyskanych od sołtysów 
wynika, że ich prośby w sprawie przywozu piasku nie są respektowane przez 
pracowników urzędu. Natomiast rzecz się ma zgoła inaczej, jeżeli taka sprawa 
zostanie zgłoszona do sekretarza gminy. 
- Do wymienionego zagadnienia odniósł się pan sekretarz i oświadczył, że 
przedstawiona sprawa miała charakter jednostkowy, ponieważ jednego dnia otrzymał 
zgłoszenie od sołtysa, natomiast na drugi dzień był akurat wożony piasek. 
 - Radny Dominik Wójcik zwrócił się z prośbą o przeniesienie w inne miejsce starej 
wiaty przystankowej ze Skadli. Zapytał również, w jaki sposób zostanie rozwiązana 
sprawa zaopatrzenia w wodę pitną mieszkańców Skadli mieszkających w domach, 
które do tej pory nie zostały podłączone do wodociągu gminnego. 
- Pani wójt odpowiadając na pytanie pana radnego stwierdziła że, w okresie od 
budowy wodociągu do chwili obecnej, nie wpłynęły wnioski do gminy od 
mieszkańców o podłączenie do wodociągu gminnego. 
- Przewodniczący rady ,w imieniu pani sołtys z Janowic Poduszowskich, zgłosił że  
przecieka dach na budynku świetlicy wiejskiej. 
- Pani Janina Stachowicz – sołtys Zagród – podziękowała pani wójt oraz radzie gminy 
za działania, dzięki którym zostały wybudowane dwa odcinki dróg. 
- Pani wójt zwróciła się z pytaniem do zebranych, czy jest zapotrzebowanie na 
blaszane wiaty przystankowe ze Skadli i Maciejowic. 
- Pan radny Stanisław Wcisło odparł, że tak, ale po remoncie. Podtrzymał także swój 
wniosek dotyczący montażu ławki. 
- Pani Zofia Panak – sołtys Poręby –poinformowała, że w czasie ostatniej wichury na 
słupie elektrycznym utkwił pas folii i zapytała, do kogo ma zgłosić ten problem. 
- Pani wójt odpowiedziała, żeby ten fakt zgłosić do ZEORK w Busku -Zdroju. 
         Przed zakończeniem obrad głos zabrała pani wójt i podziękowała radnym za 
uchwalenie budżetu na 2014 rok. Potem złożyła obietnicę, iż dołoży ze swej strony 
wszelkich starań, aby jak najwięcej zrobić dla lokalnej społeczności, zdając sobie 
jednocześnie sprawę z faktu, że nie wszystko będzie zależało od Niej, ale od mniej lub 
bardziej sprzyjających czynników zewnętrznych. Kontynuując swoje wystąpienie 
stwierdziła, że budżet na 2014 rok jest budżetem ambitnym, którego realizacja, z 
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uwagi na rok wyborczy, będzie wymagać od wszystkich wiele pracy i wyrzeczeń. 
Potem podziękowała radnym, sołtysom i pracownikom za pomoc i współpracę, dzięki 
której udało się tak wiele dokonać w 2013 roku w dziedzinie inwestycji. Kończąc 
złożyła wszystkim z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia 
najserdeczniejsze życzenia: zdrowia, uśmiechu, optymizmu, radości oraz realizacji 
planów w Nowym Roku. 
         Obrady podsumował pan przewodniczący, życząc wszystkim uczestnikom sesji  
spełnienia  marzeń oraz udanej zabawy sylwestrowej. 
 
Do punktu 12-go. 
 
         W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad – pan Piotr 
Terlecki - przewodniczący Rady Gminy Gnojno – dokonał zamknięcia XXXIV sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
     Protokolant:                                                                       Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                        Piotr Terlecki 
 
  
 
    
 
 
 
 
 


